

**MINISTRY OF EDUCATION OF THE REPUBLIC OF BELARUS
BELARUSIAN STATE UNIVERSITY
FACULTY OF INTERNATIONAL RELATIONS
Department of International Law**

Annotation to the master's thesis

COMPULSORY LICENSES IN PATENT LAW

Liu Jiahao

Scientific supervisor –
PhD, Associate Professor
S.S.Losev

Minsk, 2024

ANNOTATION

1. Structure and scope of the master's thesis: 46 p., 1 table, 50 sources.

2. Keywords: PATENT LAW, INTERNATIONAL LAW, INTELLECTUAL PROPERTY

3. The content of the work

Object of the study is to discuss the characteristics of compulsory licensing implementation in several representative countries.

Subject of the study is the Chinese domestic patent law, Belarus' s domestic patent law, patent dispute resolution and other international organization documents.

The aim of the thesis : to conducting a preliminary discussion on this issue at the theoretical level based on the comparison of international treaties and domestic legal norms of various countries.

Methods of research: theoretical overview analysis, synthesis, legal comparison, historical comparison.

Results: In the long run, by comparing compulsory licensing in the patent laws of different countries, we can find the differences between them, which provides a useful reference for the establishment of patent laws in China and other countries.

Reliability of materials and results of the thesis: The materials used and the results of the thesis work are reliable. The work was done independently.

Recommendations for the use of the results: The compulsory licensing system balances the contradiction between encouraging innovation and promoting technology applications. It not only protects the interests of patentees, but also ensures the realization of public interests. This check and balance mechanism is conducive to promoting technological progress and benefiting society.

In general, compulsory licensing is an important supplement to the patent system and reflects the balance between patent law protection of innovation and public interests. It provides a basis for the government to intervene in patent rights under certain circumstances. This system plays a key role in promoting technological innovation and social equity.

АННОТАЦИЯ

1. Структура и объем дипломной работы: Страница 46, 1 таблица, 50 источник.

2. Перечень ключевых слов: патентное право, международное право, интеллектуальная собственность

3. Содержание работы

Объектом обсудить особенности внедрения принудительного лицензирования в нескольких репрезентативных странах.

Предметом Внутреннее патентное право Китая, внутреннее патентное право Беларуси, разрешение патентных споров и другие документы международных организаций.

Цель дипломной работы :провести предварительную дискуссию по данному вопросу на теоретическом уровне на основе сравнения международных договоров и внутренних правовых норм различных стран.

Методы исследования: теоретический обзор анализ, синтез, юридическое сравнение, историческое сравнение.

Результаты: В конечном итоге, сравнивая принудительное лицензирование в патентных законах разных стран, мы можем найти различия между ними, что послужит полезным ориентиром для создания патентных законов в Китае и других странах.

Достоверность материалов и результатов диссертации: И использованные материалы и результаты дипломной работы являются достоверными. Работа выполнена самостоятельно.

Рекомендации по использованию результатов: Система принудительного лицензирования позволяет сбалансировать противоречие между поощрением инноваций и стимулированием применения технологий. Она не только защищает интересы патентообладателей, но и обеспечивает реализацию общественных интересов. Этот механизм сбалансированности и контроля способствует развитию технического прогресса и приносит пользу обществу.

В целом, принудительное лицензирование является важным дополнением к патентной системе и отражает баланс между защитой инноваций с помощью патентного права и общественными интересами. Оно обеспечивает основу для вмешательства государства в патентные права при определенных обстоятельствах. Эта система играет ключевую роль в содействии технологическим инновациям и социальному равенству